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AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA 
CIF P-0302100-C 

Plaça de l’Ajuntament, 1 
Telf. 966 567 315 – 966 567 475 – Fax 965 566 668 

03450 BANYERES DE MARIOLA (Alacant) 

 
 
PLENO ORDINARIO DEL M.I. AYUNTAMIENTO DE BANYERES D E MARIOLA CELEBRADO EL 
DÍA 26 DE ENERO DE 2015.  

 
En la villa de Banyeres de Mariola, siendo las 20:30 horas del día 26 de enero de 2015, se 

reúnen previa convocatoria las señoras y señores que a continuación se citan, bajo la presidencia del 
Sr. Alcalde-Presidente, D. Antonio Belda Valero, asistido por el Secretario, D. Juan Manuel García 
Bellaescusa, dispuestos a celebrar Sesión Ordinaria de la Corporación Municipal. 
 
ASISTENTES: 
Alcalde-Presidente, 
D. Antonio Belda Valero 
Primer Teniente Alcalde 
D. Vicente Terol Figuérez 
Segundo Teniente Alcalde 
D. Ramón Albero Belda 
Tercer Teniente Alcalde 
D. Jorge Antonio Payá Molina  
Cuarta Teniente Alcalde 
Dª. Mª José Francés García 
Concejales : 
Dª. Mª Jesús Montava Ferre 
D. Jorge Molina Benítez 
Dª. Mª Ángeles Domenech Ribera 
D. Antonio Manuel Martínez Sempere 
D. Fernando Sempere Huertas 
Dª. Conchi Garrido Sempere 
Dª. Sonia Beneyto Ferre 
D. Jan Manel Conejero Vañó 
 
Secretario,  D. Juan Manuel García Bellaescusa. 
 
ORDEN DEL DIA:  
1) Aprobación acta de la sesión anterior de 03/12/2 014 
2) Seguimiento y control de los otros órganos de la  Corporación 
3) Cuenta Gestión SUMA 2014 
4) Aprobación exclusión facturación electrónica a p roveedores cuyas facturas no superen el 

importe de 5.000€ 
5) Aprobación Plan Local Contra Incendios Forestale s en el Término Municipal de Banyeres 

de Mariola 
6) Despachos extraordinarios 
7) Ruegos y preguntas 
 
En sesión pública y previa convocatoria al efecto se reúnen los Sres./Sras. indicados, todos ellos 
integrantes del Ayuntamiento Pleno. 
 
Por el Sr. Alcalde se declara abierta la sesión.  
 
1) Aprobación acta de la sesión anterior de 03/12/2 014 
 
El Sr. Presidente pregunta si algún miembro de la Corporación tiene que formular alguna observación 
al acta de la sesión anterior. No formulándose ninguna, es aprobada por unanimidad de los trece 
miembros presentes. 
 
2)    Seguimiento y control de los otros órganos de  la Corporación  
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Por Secretaría se da cuenta al Pleno de los siguientes decretos: 
 
Fecha    Descripción  
24/11/2014  Decreto de nombramiento de la Comisión de Baremación para el Taller de Empleo. 
28/11/2014 Decreto de convocatoria de Pleno extraordinario para el 3 de diciembre de 2014. 
28/11/2014 Decreto incoación procedimiento sancionador en materia de tráfico. 
02/12/2014  Resolución autorizar inhumación. 
10/12/2014 Resolución autorizar inhumación. 
10/12/2014  Resolución autorizar reserva de nicho. 
26/12/2014  Resolución autorizar inhumación. 
26/12/2014  Resolución autorizar inhumación. 
09/01/2015  Decreto resolución procedimiento sancionador en materia de tráfico. 
13/01/2015  Resolución autorizar inhumación. 
13/01/2015  Resolución autorizar inhumación. 
13/01/2015  Resolución autorizar inhumación. 
13/01/2015  Resolución autorizar inhumación. 
20/01/2015 Decreto nombramiento del director de la Radio Municipal. 
21/01/2015  Resolución autorizar inhumación. 
22/01/2015  Decreto de convocatoria de Pleno ordinario para el 26 de enero de 2015. 
 
La Corporación, queda enterada. 
 
El Sr. Alcalde toma la palabra para realizar un informe de las actuaciones realizadas desde el último 
pleno ordinario de noviembre. Comienza indicando que han finalizado las obras del castillo, tanto la 
de restauración de la bóveda-aljibe como la de construcción del pabellón de recepción con aseo.  
 
En relación a la carretera de circunvalación CV-795, el Sr. Alcalde indica que por parte de los 
servicios de carreteras de la Diputación se está procediendo a la ejecución del proyecto de 
"Acondicionamiento de firme y mejora de la seguridad vial" que consiste en realizar obras de 
asfaltado en un tramo de la carretera así como unas aceras. El proyecto está íntegramente costeado 
por Diputación. 
 
Por lo que respecta al alumbrado público, señala que se ha procedido a la sustitución de las antiguas 
bombillas por LED's en los sectores 1, 6 y 22 de la población. Esta actuación estaba prevista dentro 
del "Plan Provincial de Ahorro Energético" de la Diputación, anualidad 2014.  
 
El Sr. Alcalde continúa su intervención haciendo referencia a las obras de la calle La Creu e indica 
que es un proyecto licitado y adjudicado por Diputación en el que han existido problemas en la fase 
de pavimentación. Asimismo, comenta que se tomó la decisión de abrir la calle a mitad de diciembre 
para que las ventas de los comercios de la calle no se resintiesen, pide disculpas a los vecinos y 
propietarios de comercios por las molestias ocasionadas y señala que el pavimento retirado a 
principios de enero será repuesto próximamente.  
 
3)   Cuenta Gestión SUMA 2014  
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Especial de Cuentas y Hacienda, de fecha 22 de enero 
actual, que copiado literalmente dice: 
 

"DICTAMEN DE LA COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES, HISEND A I PERSONAL 
DE 22 DE GENER DE 2015 

  
 Vistos els informes d'Intervenció i Tresoreria en els quals queda manifestat que els Comptes 
de Gestió Recaptatòria de SUMA corresponents a l'exercici de 2014 coincidixen amb la comptabilitat 
municipal. 
  
 Vista la proposta de la presidència, la Comissió Especial de Comptes i Hisenda per cuatre 
vots a favor, corresponents als membres del Grup Municipal Popular, i dos abstencions, 
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corresponents al Grup Municipal Socialista i al Grup Municipal del Bloc-Compromís, dictamina 
favorablement la següent proposta d'acord al Ple de la Corporació. 

 
 PRIMER.- Confirmar la baixa en ingressos, amb efectes de la Liquidació de 2014, les baixes 
presentades en els Comptes de Recaptació que ascendixen, en el Compte de Certificacions al 
Descobert, a 817,90 euros, i en el Compte de Rebuts a 148.137,19 euros. 
 
 SEGON.- Aprovar els Comptes de Gestió Recaptatòria de l'exercici 2014 presentats per 
SUMA, segons el detall següent: 
 
      COMPTE DE CERTIFICACIONS 

PAPER PENDENT A 31.12.2013 46.793,67 
CÀRRECS 2014 4.020,94 
TOTAL CÀRRECS 50.814,61 
DATES PER BAIXES 817,90 
DATES PER INGRESSOS 1.598,24 
PAPER PENDENT A 31.12.2014 48.398,47 

 
      COMPTE DE REBUTS 

PAPER PENDENT A 31.12.2013 302.040,19 
CÀRRECS 2014 2.742.503,87 
TOTAL CÀRRECS 3.044.986,41 
DATES PER BAIXES 148.137,19 
DATES PER INGRESSOS 2.630.152,29 
PAPER PENDENT A 31.12.2014 266.696,93 

 
 TERCER.- Facultar a l'alcaldia-presidència perquè dicte les resolucions i subscriga els 
documents necessaris per a l'efectivitat d'este acord." 
 
Seguidamente, el Sr. Alcalde da la palabra al portavoz del Grupo municipal Popular, Sr. Ramón 
Albero Belda, cuya intervención, trascrita de forma literal es la siguiente: 
 
"SUMA és l'organisme creat per la Diputació d'Alacant en 1990, en el que l'Ajuntament de Banyeres té 
delegada la gestió i recaptació dels tributs i taxes municipals. 
 
De la liquidació la seua gestió de l'any 2014 que ens presenta esta entitat, una vegada supervisada 
pels Departaments d'Intervenció i Tresoreria, observem que en el compte de certificacions el paper 
pendent a 31 de desembre del 2014 ascendeix a 48.398 € xifra semblant a l'existent a l'inici de 2014, 
amb un lleuger increment de 3,43 %. 
 
En el compte de rebuts el saldo pendent al 31 de desembre del 2014 és de 266.696 €, mentre que el 
saldo existent al tancament de 2013 era de 302.040 €. La qual cosa representa una important 
disminució, concretament l'11,70 %. És important la disminució pel percentatge que representa i 
també perquè suposa una reducció dels rebuts que al tancament de l'exercici s'han quedat pendents 
de cobrament. Per dir-ho en altres paraules, han disminuït un 11,70 % els contribuents morosos o 
amb retards en els pagaments. 
 
En línia amb el tradicional grau de compliment de les seues obligacions tributaris per part dels 
ciutadans i empreses de Banyeres, en 2014, el percentatge de cobrament se situa en pràcticament un 
96 % del total de rebuts emesos. Són percentatges semblants a anys anteriors ja que en 2012 va ser 
del 96,75 % i en 2013 va ser del 96,71 %. 
 
Com a dades estadístiques podem comentar els percentatges que representa cada tribut respecte del 
total de rebuts emesos: 
 
- I.B.I. Urbana representa el 59,46 %  
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- I.B.I. rústica el 0,52 % 
- I.B.I. BICE (Béns Immobles de Característiques Especials) el 0,01 % 
- Clavegueram el 4,01 % 
- Arreplegada de residus sòlids urbans el 8,69 % 
- Impost de vehicles el 15,93 % 
- Guals l'1,11 % 
- I.A.E. Impost sobre Activitats Econòmiques el 10,28 % 
 
A destacar també que en els últims anys hem minorat la pressió fiscal per mitjà de la congelació de 
taxes i reducció dels tipus de gravamen del I.B.I., contribució urbana, com a mesures de suport a les 
famílies i empreses, la qual cosa es tradueix en una reducció de l'import total de rebuts emesos i, per 
tant, de la recaptació municipal. 
  
Per la seua banda, els contribuents de Banyeres, com hem indicat anteriorment, inclús en la situació 
econòmica actual, compleixen en gran manera amb les seues obligacions tributàries, de tot això hem 
de congratular-nos tots. 
 
El grup popular votarà a favor." 
 
Tras la intervención del Sr. Albero, toma la palabra la Sra. Sonia Beneyto Ferre, portavoz del Grupo 
municipal Bloc-Compromís, quien reconoce la buena labor de los técnicos municipales responsables 
de la contabilidad municipal y comenta que su grupo es conocedor de que el municipio es uno de los 
que tiene un mayor porcentaje de pago en voluntaria, por lo que, indica, es necesario no subir los 
impuestos para que la gente pueda seguir cumpliendo como hasta ahora. Asimismo, señala que su 
grupo votará abstención pues considera que aprobar la Cuenta SUMA es responsabilidad del equipo 
de gobierno. 
 
A continuación, el Sr. Alcalde da la palabra al Sr. Fernando Sempere Huertas, portavoz del Grupo 
municipal Socialista, cuya intervención, transcrita de forma literal dice así: 
 
"Des del grup municipal socialista volem donar les gràcies a tots els ciutadans per la seua magnífica 
disposició a pagar les taxes que se'ls posen, sent una de les poblacions amb un gran percentatge de 
pagaments en voluntària, a pesar de la situació econòmica que vivim encara que no siga la millor, lo 
que ens demostra que hem de seguir la política de rebaixar els impostos i dic, hem de seguir, perquè 
recorde que el Grup Municipal Socialista va recolzar l’equip de govern en les ordenances per enguany 
i d’eixa forma el ciutadà puga dispondre de mes recursos econòmics. Veient que els comptes de 
gestió recaptatòria de SUMA coincideixen amb la comptabilitat feta per els departaments d’intervenció 
i tresoreria, sols ens queda agrair aquestos departaments la seua bona tasca. No obstant, i sent este 
aspecte responsabilitat de gestió per part del equip de govern, el nostre vot serà l’abstenció." 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por nue ve votos a favor (P.P.) y cuatro 
abstenciones (2 del Bloc-Compromís y 2 del P.S.O.E. ) acuerda aprobar el punto "Cuenta 
Gestión SUMA 2014".  
 
4)   Aprobación exclusión facturación electrónica a prov eedores cuyas facturas no superen el    
importe de 5.000€  
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Especial de Cuentas y Hacienda, de fecha 22 de enero 
actual, que copiado literalmente dice: 
 

"DICTAMEN DE LA COMISIÓN ESPECIAL DE CUENTAS Y HACI ENDA ADOPTADO EN LA 
SESIÓN CELEBRADA EL 22 DE ENERO DE 2015 

 
 Visto lo dispuesto en el primer párrafo del artículo 4 de la Ley 25/2013, de 27 de diciembre, de 
impulso de la factura electrónica y creación del registro contable de facturas en el Sector Público, que 
establece que todos los proveedores que hayan entregado bienes o prestado servicios a la 
Administración Pública podrán expedir y remitir factura electrónica. 
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 Teniendo en cuenta, no obstante, que el párrafo segundo de dicho artículo permite que las 
Administraciones Públicas puedan excluir reglamentariamente de esta obligación a las facturas cuyo 
importe sea de hasta 5.000 euros. 
 
 Vista la propuesta de la presidencia, la Comisión Especial de Cuentas y Hacienda por cinco 
votos a favor, correspondientes a los miembros del Grupo Municipal Popular y Grupo Municipal 
Socialista y una abstención, correspondiente al Grupo Municipal Bloc-Compromís, dictamina 
favorablemente la siguiente propuesta de acuerdo al Pleno de la Corporación:  
 
 PRIMERO: Aprobar la exclusión de la obligación de facturación electrónica a aquellos 
proveedores del Ayuntamiento cuyas facturas no tengan un importe superior a 5.000€.  
 
 SEGUNDO: Publicar este acuerdo en el Boletín Oficial de la Provincia de Alicante." 
 
Finalizada la lectura del dictamen el Sr. Alcalde da la palabra al Sr. Albero, portavoz del Grupo 
municipal Popular, quien literalmente dice: 
 
"La Llei 25/2013, de 27 de desembre, d'impuls de la factura electrònica i creació del registre 
comptable de factures del Sector Públic, entre altres, té com a objectius la millora de la competitivitat 
de les empreses i la reducció de la morositat de les Administracions Públiques. 
 
I com a mesura per a millorar la protecció dels proveïdors en l'article 4 s'estableix que a partir del 15 
de gener del 2015 tots els proveïdors que hagen entregat béns o prestat servicis a l'Administració 
Pública podran expedir i remetre factures en format electrònic.  
 
Estant en tot cas obligades a l'ús de la factura electrònica les entitats següents: 
- Societats anònimes. 
- Societats de Responsabilitat Limitada. 
- Persones jurídiques i entitats sense personalitat jurídica que no tinguen nacionalitat espanyola. 
- Establiments permanents i sucursals d'entitats no residents en territori espanyol en els termes que 
establix la normativa tributària. 
- Unions temporals d'empreses. 
- Agrupació d'Interès Econòmic, Agrupació d'interès econòmic europea, Fons de Pensions, etc. 

  
És a dir, l'obligació de presentar factures electròniques és per a pràcticament tots els tipus de 
societats i entitats, excepte els empresaris que siguen persones físiques. 
 
A alguns dels proveïdors habituals de l'ajuntament, especialment per servicis i subministraments de 
xicotetes quanties, esta obligació normativa podria suposar-los una modificació dels seus processos 
comptables i administratius i la impossibilitat de presentació de les seues factures en el registre de 
l'Ajuntament mentre no complisquen els requeriments de la norma esmentada.   
 
Per això, i a fi de facilitar els tràmits administratius de les xicotetes empreses, és pel que proposem 
l'exclusió de l'obligació de presentar factures electròniques als proveïdors de l'Ajuntament que emeten 
factures per un import de fins a 5.000 €, possibilitat que permet l'article 4 de la norma esmentada, en 
el seu paràgraf segon. 
 
El grup popular votarà favorablement." 
 
Seguidamente, el Sr. Alcalde da la palabra a la Sra. Beneyto, portavoz del Grupo municipal Bloc-
Compromís, quien indica que su grupo ve correcta la medida por lo que votará a favor. 
 
A continuación, toma la palabra el Sr. Sempere, portavoz del Grupo municipal Socialista, cuya 
intervención transcrita de forma literal dice así: 
 



 
 

6 
 

AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA 
CIF P-0302100-C 

Plaça de l’Ajuntament, 1 
Telf. 966 567 315 – 966 567 475 – Fax 965 566 668 

03450 BANYERES DE MARIOLA (Alacant) 

"El Grup Municipal Socialista ja va votar a favor en aquest punt en la comissió d’hisenda perquè 
veiem que com la llei permet que les administracions públiques puguen excloure reglamentàriament 
de esta obligació a les factures menor de 5000€, i una majoria de proveïdors són del poble i les seus 
factures no superen, ni molt menys esta quantitat, veiem factible que no se'ls demane la factura 
electrònica. Per tant el nostre vot serà a favor." 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por una nimidad de los trece Concejales 
presentes en la sesión, acuerda aprobar la exclusión de facturación electrónica a proveedores 
cuyas facturas no superen el importe de 5.000€.  
 
5)   Aprobación Plan Local Contra Incendios Forestales e n el Término Municipal de Banyeres 
de Mariola  
 
Visto el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Medio Ambiente y Protección Civil, de fecha 
22 de enero actual, que copiado literalmente dice: 
 
"DICTAMEN DE LA COMISIÓN INFORMATIVA DE MEDIO AMBIE NTE Y PROTECCIÓN CIVIL DE 

22 DE ENERO DE 2015 
 
 Visto el expediente 000141/2014-GENSEC de aprobación del PLAN LOCAL DE 
PREVENCIÓN DE INCENCIDOS FORESTALES EN EL TÉRMINO MUNICIPAL DE BANYERES DE 
MARIOLA. 
  
 Vista la necesidad de poner en marcha las medidas necesarias para, por una parte, evitar los 
incendios forestales y por otra, minimizar los efectos y daños producidos por sus efectos. 
 

Visto lo dispuesto en el Decreto 163/1998, de 6 de octubre, del Gobierno Valenciano, por el 
cual se aprueba el plan especial frente al riesgo de incendios forestales en la Comunidad Valenciana. 

 
Visto que la aprobación del Plan Local de Prevención de incendios está enmarcada en el 

Decreto 98/1995, de 16 de mayo, del Gobierno Valenciano por el que se aprueba el Reglamento de la 
Ley 3/1993, de 9 de diciembre, Forestal de la Comunidad Valenciana, y que en sus artículos 138, 
139, 140 y 141 se especifican las formas, contenido mínimos y trámites a realizar en la aprobación del 
plan municipal de prevención de incendios forestales de Banyeres de Mariola. 

 
Visto que el Jefe de Demarcación de la Dirección Territorial de Alicante de la Consellería de 

Gobernación y Justicia, ha remitido informe favorable, de fecha 28 de noviembre de 2014, al borrador 
del PLAN LOCAL DE PREVENCIÓN DE INCENDIOS FORESTALES EN EL TÉRMINO MUNICIPAL 
DE BANYERES DE MARIOLA. 

 
 Vista la propuesta de la presidencia, la Comisión Informativa de Medio Ambiente y Protección 
Civil por cuatro votos a favor, correspondientes a los miembros del Grupo Municipal Popular y dos 
abstenciones correspondientes a los miembros del Grupo Municipal Socialista y del Grupo Municipal 
del Bloc-Compromís, dictamina favorablemente la siguiente propuesta de acuerdo al Pleno de la 
Corporación: 
 
 PRIMERO.- Aprobar el Plan Local de Prevención de Incendios Forestales en el Término 
Municipal de Banyeres de Mariola. 
 
 SEGUNDO.- Remitir, con el fin de tramitar su aprobación definitiva y su posterior publicación 
en el Diario Oficial de la Generalitat, dos copias del proyecto en papel y otra en soporte digital a la 
Dirección Territorial en Alicante de la Consellería de Gobernación y Justicia. 
 

TERCERO.- Facultar el Sr. Alcalde, o quien legalmente le sustituya, para la firma de cuantos 
documentos sean necesarios y la realización de los trámite pertinentes para la ejecución del presente 
Acuerdo." 
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Leído el dictamen, el Sr. Alcalde da la palabra al portavoz del Grupo municipal Popular, Sr. Albero, 
cuya intervención literal dice así: 
 
"En la nostra zona, infaustament, patim incendis forestals pràcticament tots els anys, alguns 
d'especial virulència i trist record, com l'ocorregut en l'estiu de 1994, que va arribar fins als voltants del 
nostre cas urbà, calcinant el 60% de la superfície forestal de la Serra Mariola, i que va costar la vida 
de cinc tripulants d'un hidroavió Antonov que col·laborava en les tasques d'extinció. 
 
Per a la prevenció dels incendis forestals, la normativa existent tant estatal com autonòmica, establix 
la necessitat de realitzar plans de prevenció d'incendis forestals en les zones en què hi ha un risc alt 
d'incendis. 
 
Per mitjà de la Resolució de 29 de juliol del 2005 de la Conselleria de Territori i Habitatge, tots els 
municipis amb superfície forestal es declaren zones d'alt risc d'incendi, i establix l'obligació de 
redactar un pla local de prevenció d'incendis forestals. 
 
En el cas de Banyeres, el 52,6 % de la superfície del terme municipal són terrenys forestals, de 
propietat pública o privada. 
 
El document comprèn: 
 
- Descripció del municipi i anàlisi del risc d'incendis, especialment per la situació del nucli urbà que 
afronta amb terrenys forestals. 
 
- Propostes de Prevenció de Causes, com ara la recuperació de bancals, el foment de la construcció 
de cremadors, foment del voluntariat ambiental, mesures preventives d'educació ambiental dirigides a 
escolars, etc. 
 
- Proposta d'infraestructures que ajuden a extingir o minimitzar els incendis forestals com la 
conservació en bon estat dels camins de primer i segon orde per a facilitar el pas dels vehicles 
d'extinció, una xarxa d'àrees de tallafoc, establint-se tant el traçat com l'amplària que han de tindre, i 
també s'especifiquen els tractaments sobre la vegetació necessaris, així com l'existència i necessitat 
basses i hidrants. 
 
L'objectiu d'este pla local de prevenció és minimitzar l'impacte dels incendis forestals i establir pautes 
d'actuació per a previndre l'inici dels incendis, disminuir l'afecció dels mateixos i fer participes als 
ciutadans del municipi en la lluita contra els incendis forestals. 
 
El grup popular votarà a favor." 
 
A continuación interviene la Sra. Beneyto, portavoz del Grupo municipal Bloc-Compromís, quien 
señala que su grupo votará a favor pues están de acuerdo con las propuestas del plan y con la forma 
de proceder del equipo de gobierno en este asunto, pues les han dado la posibilidad de participar en 
el desarrollo de este proyecto con antelación. Considera que lo importante ahora es que las 
propuestas del plan se lleven a la práctica y apela para que todos los asuntos municipales a tratar por 
la Corporación sean así de participativos.  
 
Finalizada la intervención de la Sra. Beneyto, el Sr. Alcalde da la palabra al Sr. Sempere, portavoz del 
Grupo municipal Socialista, quien literalmente dice: 
 
"Des del Grup municipal Socialista estem agraïts per la bona disposició que ha tingut el regidor de 
medi ambient, Jorge Molina, a l’hora de poder contribuir amb idees i propostes per el acabament d’ 
aquest pla local contra incendis forestals. Veiem que es un pla tipus que tenen algunes poblacions i 
que està adequat a les característiques del nostre terme. Es un pla que feia falta  per a poder saber 
com actuar en un cas d’incendi forestal. També te la possibilitat de poder-se ampliar i adequar a les 
circumstancies del moment. El PSOE en Banyeres sempre ha tingut una mirada molt especial al medi 
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ambient i a la natura ja que estem rodejats de les millors serres de la província i hem de cuidar-les, 
per tant el nostre vot serà a favor." 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por una nimidad de los trece Concejales 
presentes en la sesión, acuerda aprobar el punto "Plan Local Contra Incendios Forestales en  el 
Término Municipal de Banyeres de Mariola".  
  
6)    Despachos extraordinarios  
 
El Sr. Alcalde pregunta a los portavoces de los distintos grupos si existe algo a tratar en este punto 
respondiéndole estos que no, por lo que se pasa al siguiente.  
 
7)     Ruegos y preguntas  
 
El Sr. Alcalde pregunta si existe algún ruego o pregunta a realizar.  
 
La Sra. Beneyto interviene para manifestar la opinión de su grupo al respecto de las obras que se 
están desarrollando en la calle La Creu. Señala que ante el problema ocurrido se debería haber 
informado a los vecinos y comerciantes y ruega al equipo de gobierno que sea más trasparente en la 
comunicación de problemas que surjan. Asimismo, expone que en la última comisión de hacienda se 
informó que las obras volverían a comenzar cuando mejorase el tiempo y que la empresa 
adjudicataria, Mainco, había subcontratado la obra con otra empresa que no es solvente ni ha dado la 
cara, por lo que pregunta si cuando mejore el tiempo Mainco habrá solucionado el problema.  
 
El Sr. Alcalde dice que sí se ha informado a través de distintas reuniones y que Mainco está ya 
buscando otra empresa para finalizar las obras lo antes posible. Comenta que la mayoría de 
empresas están ocupadas realizando obras en otros municipios por lo que no pueden venir de hoy 
para mañana. Indica que se espera que sea a principios de febrero cuando se reanude la obra de la 
calle. 
 
La Sra. Beneyto pregunta si esta problemática se ha explicado a los vecinos y comerciantes de la 
calle. 
 
El Sr. Alcalde indica que sí y que incluso la mayoría han acudido personalmente al ayuntamiento a 
hablarlo. 
 
La Sra. Beneyto pregunta si se hubiese hecho llegar la información igualmente aunque no se 
hubiesen interesado los vecinos. 
 
El Sr. Alcalde indica que próximamente se va a enviar una carta a todo el vecindario para explicarles 
la situación. 
 
La Sra. Beneyto ruega la comunicación de los problemas a los vecinos. 
 
A continuación, toma la palabra el Sr. Sempere. Su intervención, transcrita de forma literal dice así: 
 
"El passat 8 de setembre de 2014 van començar les obres al carrer La Creu amb una subvenció 
majoritària per part de la Diputació i la resta a cost de l’Ajuntament. El termini d'execució eren tres 
mesos, estem a 26 de gener i aleshores el carrer La Creu està per acabar. Ja ens han explicat totes 
les circumstancies per les quals el carrer està així. Però des del Grup Municipal Socialista veiem que 
les obres al final del seu termini de finalització han anat molt ràpides per poder obrir el carrer, pensem 
que per poder celebrar la festivitat de Santa Llúcia ja que tots sabem l’arrel que té en el nostre poble. 
 
Ens diuen vostès que la direcció de l’obra no aprova la feina de l’empresa d’asfalt i comunica a la 
mateixa que te que alçar-ho el 9 de gener, se li dona una oportunitat, però per diferents motius, falta 
de mà d’obra, maquinària inadequada, incompliment de terminis, etc.. es decideix per part de la 
Diputació i de la mateixa empresa adjudicatària no contar amb la empresa subcontractada. 
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Ara l'equip de govern decideix obrir el carrer com està, ple de clots, les tapes del clavegueram 
alçades del nivell del carrer, trossos rascats de l'asfalt, un verdader perill per a la circulació tant amb 
cotxe com a peu. 
 
Tenen nombroses queixes dels comerços i dels veïns del carrer i en raó, perquè porten aguantant 
l’obra mes de quatre mesos i per tant les vendes els han baixat un 40% segons ells, encara que 
l’equip de govern no s’ho crega com van dir a la comissió d’hisenda. Diuen vostès que esta setmana 
rebran una carta els veïns explicativa i demanant-los disculpes per les molèsties. Lo que els preguem 
des del Grup Municipal Socialista es que facen una reunió, con van fer abans de començar les obres 
en la casa de cultura i donen la cara davant dels veïns i no s'amaguen darrere d’un paper, deixen que 
els veïns en una assemblea pugen queixar-se davant de vostès i demanar-los explicacions, es lo 
menys que poden fer i no enviar-les per WhatsApp. 
 
Ara el Grup Municipal Socialista es fa mes preguntes que esperem les contesten en aquest ple i no 
s’esperen al pròxim. 
 
Quan estaven fent l’obra i veien que el carrer no estava quedant-se bé, ¿per què no van agafar als 
tècnics, tant el de la diputació com el de l’ajuntament i van paralitzar l’obra fins que el problema 
s'haguera solucionat?. I si ho van fer, ¿per què no es va solucionar en eixe mateix moment i no 
esperar-se a finalitzar l’obra? 
 
Si a la empresa subcontractada no se'ls acaba la resina i finalitzen l’obra en el termini estipulat, 
¿s'haguera quedat el carrer així de mal?  
 
Pensem que es molt fàcil llevar-se responsabilitats de damunt i que sempre es tiren les culpes als 
demés, com en este cas a l’empresa subcontractada per Mainco, però pensem que part de la culpa 
de com està ara el carrer La Creu es de vostès, perquè pareix que no s’han preocupat molt per l’obra, 
ja que si així fora ara estaria acabada i en condicions, ¿per què s’esperen a que l’acaben, si després 
s’ha de desfer tot lo que està malament, perdent-se mes temps i diners que son des nostres 
impostos? 
 
Per altra banda, segons la informació que ens va donar el Sr. Alcalde es que a baixes temperatures 
l’asfalt no qualla bé segons els tècnics, per tant ¿com fan esta obra en estes dates?, ¿què no saben 
que a Banyeres per estes dates fa fred i les condicions no son les mes adequades per fer este tipus 
d'asfaltat?. Son tot unes males previsions per part, tant de la Diputació per  adjudicar l’obra en estes 
dates, com per l’equip de govern per no coordinar-se amb ella. 
 
Per tant, preguem a l’equip de govern que facen una denuncia demanant a la Diputació danys i 
perjudicis, per no acomplir el termini de l’obra, per els danys econòmics que ha causat als comerços 
del carrer  i per  la mala gestió  de l’obra.  
 
La missió del Grup Municipal Socialista en este ajuntament es d’oposició perquè així ho van voler els 
ciutadans, per tant estem complint amb la nostra tasca de control al equip de govern en les coses que 
fan. En algunes coses els hem recolzat perquè veiem que eren bones per al poble, però quan creiem 
que no les fan bé, a la vista està en esta obra, la nostra missió es queixar-se i denunciar-ho 
públicament per mig dels plenaris, cosa que pareix que no els senta bé, i no la de solucionar-los els 
problemes, perquè els que gestionen l’ajuntament son vostès. Per tant tenen que assumir la 
responsabilitat que els han donat els ciutadans, perquè els recorde que vostès també han estat a 
l’oposició i han sigut molt crítics en la gestió que es feia en aquell moment." 
 
El Sr. Alcalde responde indicando que las obras son de la Diputación y que si todo hubiese ido bien 
hubiesen finalizado a principios de diciembre. Comenta que las instalaciones previstas con ocasión de 
las obras (tuberías y aceras) se realizaron en plazo, si bien lo que falló fue la pavimentación. Indica 
que la temprana apertura de la calle no se debió a la festividad de Santa Llúcia, sino que fue una 
medida para evitar pérdidas en los comercios de la calle de cara a la campaña de Navidad. Asimismo, 
señala que al finalizar las fiestas de Navidad fue cuando los técnicos indicaron que se debían levantar 
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ciertos trozos del pavimento y que, actualmente, la calle es perfectamente transitable por viandantes y 
coches. En relación al contacto con los vecinos, señala que como Alcalde ha dado siempre la cara y 
que personalmente ha estado continuamente transitando la calle y recibiendo las críticas de los 
vecinos. 
 
El Sr. Sempere señala que igual que se hizo una reunión para explicar la obra se debería haber 
hecho otra cuando surgió el problema. 
 
El Sr. Alcalde replica que es mejor tratar directamente con los vecinos como ha hecho.  
 
El Sr. Sempere pregunta si se les ha explicado a todos personalmente el problema. 
 
El Sr. Alcalde responde que ha dado la cara delante de todos los vecinos que le han preguntado 
acerca de la obra. 
 
El Sr. Sempere manifiesta que no entiende por qué no se paró la obra cuando los técnicos se dieron 
cuenta que de se estaba haciendo mal. 
 
El Sr. Alcalde señala que los técnicos vieron que la obra estaba mal cuando finalizó e insiste en que 
ha dado la cara siempre y ha aguantado las críticas. 
 
Y no habiendo más asuntos de que tratar, por el Sr.  Alcalde-Presidente se cierra la sesión, 
siendo las 21:01 horas, de todo lo cual yo, el Secr etario, doy fe.  
 
 

EL ALCALDE                     EL SECRETARIO 
 


